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Onderwerp: Beantwoording artikel 36-vragen van fractie Hart van Hoorn, 
PvdA over hunebedden in Hoorn

Beste meneer/ mevrouw,

U heeft vragen gesteld over hunebedden in Hoorn. In deze brief leest u de antwoorden op uw vragen.

Vraag 1 Kan het college aangeven wat de status is van de recentelijk ontdekte hunebedstenen in 
Hoorn, afkomstig van voormalige hunebedden in Drenthe?

Antwoord
In het kader van het Hoogwaterbeschermingsplan (HWBP) 2050 en de waterveiligheid van West- 
Friesland (gemeente Koggenland, gemeente Hoorn) en Waterland (gemeente Amsterdam, gemeente 
Waterland, gemeente Edam-Volendam) wordt door het Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier 
(HHNK) tussen Durgerdam en Hoorn een dijkversterkingsproject uitgevoerd. De dijk is in zijn geheel een 
provinciaal monument waaraan alleen wijzigingen mogen plaatsvinden na degelijk onderzoek.

Het eerste deel van dit onderzoek bestond uit een inventarisatie van de steenglooiing. Voor deze 
steenglooiing zijn breekpuin, grafzerken, bouwornamenten, veldkeien en basalt toepast. Tussen juni en 
september 2018 heeft in opdracht van HHNK/AWF Ir. Harry Huisman van het Geo-centrum te Borger 
(Dr.) een inventarisatie van alle toen zichtbare keien gemaakt. De veldkeien bestonden deels uit 
exemplaren uit Drenthe maar vooral Scandinavië. Slechts 1 kei, gespleten in 13 stukken, was met enige 
zekerheid vast te stellen dat het hier om een deksteen van een hunebed ging. Deze stenen lagen nabij 
Etersheim in de gemeente Edam-Volendam.
Hoeksteen van de dijk - Archeologie West-Friesland Archeologie West-Friesland
(archeoloaiewestfriesland.nl)
Alle keien in het te amoveren deel van de dijk zijn na inventarisatie weggehaald en hergebruikt in het 
project. In de gemeente Hoorn lagen geen veldkeien die toe te wijzen waren aan hunebedden.

Vraag 2 Hoeveel hunebedstenen denkt het college dat er in Hoorn zijn, inclusief de stenen 
opgeslagen in depot?

Antwoord
Geen. De Noorse stenen die nu in depot liggen zijn bedoeld voor de realisatie van het onderdeel sport & 
spel op het stadsstrand. Daarna is het depot leeg.
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Vraag 3 Bent u het met ons eens dat deze stenen, die thans oneerbiedig als autowering worden 
gebruikt een veel prominentere rol in onze stad zouden kunnen gaan spelen?

Nee zie beantwoording vraag 2, er zijn geen hunebedstenen. Op het stadsstrand worden de Noorse 
stenen toegepast voor verschillende doeleinden. Binnen alle keuzes die tussen 2018 en 2020 moesten 
worden gemaakt, is er bewust voor gekozen om geen extra beton als verkeersgeleidend middel toe te 
passen. Hergebruik van de oude keien was een duurzame en historisch verantwoorde oplossing. Deze is 
niet alleen toegepast bij de stadsstranden maar bijvoorbeeld ook op de Blauwe Berg bij het Westfries 
Archief.
Daarnaast zijn bij de voormalige blusdam bijzondere exemplaren keien geplaatst. Om de textuur van de 
steensoort te tonen en de keien ook sport/zitelement te maken, is daarvan de kap afgezaagd. Tevens is 
de groep verluchtigd met een 5-regelig gedicht van stadsdichter Levy Noe.

Vraag 4 Wat vindt het college van de plannen van Hart van Hoorn en de PvdA om een replica van 
een hunebed te realiseren op het stadstrand?

Antwoord
In het ontwerp Stadsstrand is geen “hunebed” van Noorse stenen opgenomen. Het ontwerp is door de 
raad goedgekeurd.

Vraag 5 Is het college bereid om samen te werken met relevante organisaties zoals Stichting 
Archeologie West-Friesland iets unieks met deze stenen te doen?

Antwoord
Een lapidarium (gesteententuin) in relatie met de Noorse stenen in het onderdeel sport & spel zou een 
optie kunnen zijn.

De Stichting Archeologie West-Friesland (www.stawf.nl) staat hier los van. Bedoeld wordt vermoeilijk 
Bureau Erfgoed (Monumentenzorg & Archeologie). Archeologie werkt al sinds 2012 intensief samen met 
HHNK/HWBP om zoveel mogelijk erfgoed in de dijk te verbeelden.

Vraag 6 Als het project “het Hoornse Hunebed” budgettair neutraal uitgevoerd zou kunnen worden 
bent u dan bereidt hier uw medewerking aan te verlenen?

Antwoord
Nee, we zijn hiertoe niet bereid omdat de Noorse stenen in Hoorn geen hunebedstenen betreffen en er 
dus geen “Hoorns Hunebed” gerealiseerd kan worden. Budget is niet relevant omdat er geen 
hunebedstenen zijn, maar in zijn algemeenheid brengen extra wensen extra kosten met zich mee.

Met vriendelijke groet,

Burgemeester en,wethouders van Hoorn
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